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Sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2024-02-29 

 
 

Kommunala tillgänglighetsrådet 
Plats och tid Stadshuset, lokal: Stenskär, klockan 08:30 – 12:00             

Beslutande Sven-Gösta Pettersson, ordförande 
Ingrid Nilsson, ersättare för Marianne Hedkvist, FSN 
Louise Mörk, KS 
Marie Rönnholm, SBN 
Malte Larsson, FUB 
Monica Nyman Björklund, HRF 
Karin Sundbaum, Anhörigföreningen i Piteå 
Maria Eriksdotter, Piteå älvdal Neuro 
Thomas Hedlund, Piteå älvdal Neuro 
Ylva Sundkvist, FRP 
Hans Öhlund, BUN 
Ellinor Sandlund, SN, ersättare för Ulf Lindström, SN 
 

 
Övriga deltagande 

 
Lena Enqvist, omsorgschef 
Gun-Britt Wiksten, sekreterare 
 
 
Tillgänglighetsansvarig: Mikael Borgh, gatuavdelningen, samhälls-
byggnadsnämnden 

Utses att justera 
 

Maria Eriksdotter, Piteå älvdal Neuro 

Justeringens plats och tid  
Underskrifter Sekreterare  Paragrafer § 1 - 13 
  Gun-Britt Wiksten 

 
 

 Ordförande   
  Sven-Gösta Pettersson  

 Justerande Maria Eriksdotter, Piteå älvdal Neuro 
 

 
    

Anslag/Bevis 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ  Kommunala tillgänglighetsrådet  
Sammanträdesdatum  2024-02-29  
Anslags uppsät-
tande 

  Anslags 
nedtagande       

Förvaringsplats 
för protokollet 

 Socialtjänsten 
    
Underskrift    
 
 

 
 

          Utdragsbestyrkande 
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KTR § 1 
Mötet öppnas 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande förklarar mötet öppnat. 
En presentationsrunda gjordes. 
 
______ 
 
 
KTR § 2 
Fastställer dagordning 
Dagordningen fastställes.  
 
________ 
 
 
KTR § 3 
Val av justerare 
Till justerare utses Maria Eriksdotter, Piteå älvdal Neuro. 
 
________  
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KTR § 4 
Föregående protokoll 
Föregående protokoll från den 30 november 2023 gicks igenom och lades till hand-
lingarna.  
 
______ 
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KTR § 5 
Presentation av kommunalrådet 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande hälsar Kata Nilsson, kommunalråd välkommen. 
 
En presentationsrunda gjordes. 
 
Kata Nilsson berättar att hon flyttade hit till Piteå från Östersund för 6 år sedan. Är 
kommunalråd och vice ordförande i kommunstyrelsen, KS. Ordförande för brotts-
förebyggande rådet, Brå.  
 
Kata berättar att hon bland annat har jobbat för att kulturskolan i Piteå ska vara av-
giftsfri och till för alla unga. Vill bredda kulturverksamheten för barn och unga samt 
flytta den organisatoriska hemvisten för Musik- och Dansskolan och byta namn till 
Kulturskolan i Piteå. Kulturskolan är inte lagstadgad och ska eventuellt läggas under 
Kultur- och fritidsnämnden.  
 
Fotbollshallen får stå kvar där den står hela tiden. 
 
I budget för 2024, ta en beräknad minusbudget på 115 miljoner. Spar på skolan. Har 
inte sparat på välfärden. Alla förvaltningar får förbereda sig på 1 % spar, alla förvalt-
ningar ska tänka spar. Piteå har under lång tid varit en välskött kommun. En budget 
är ju bara en prognos.  
 
Vision 2050 
•  Hur vill vi att Piteå ser ut år 2050? 
•  Hur är det att bo och verka här? 
•  Vad kännetecknar Piteå? 
•  Vad är viktigt för att nå visionen?  
 
Kata citerar Tage Erlander: ”Politikernas uppdrag är att bygga dansgolv, så att män-
niskor kan dansa”.  
 
Karin Sundbaum, Anhörigföreningen i Piteå, undrar om alla kan vara med på ”dans-
golvet”?  
 
Kata svarar att det är viktigt att utbilda chefer och att de som är myndighetsutövare 
inte diskriminerar. 
 
Kata tycker att man blir smartare i mötet med andra människor, man får nya perspek-
tiv på saker och ting. 
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KTR § 5, forts 
Presentation av kommunalrådet 
Karin undrar om Kata känner till konventionen om rättigheter för personer med 
funktionsnedsättning? 
 
Kata säger att i dagsläget har hon ingen kunskap om den. 
 
______ 
 
Sven-Gösta Pettersson, ordf berättar om att bemanningssituationen är svår, vet inte 
ens om det finns personer att tillgå om man vill utöka bemanningen. 
 
Sven-Gösta har åkt buss, ibland fungerar utropet för busshållplatserna, ibland funge-
rar inte utropet eller om det är så att chauffören inte har slagit på det. 
 
Karin Sundbaum undrar vilken politiker som sitter i Regionala kollektivtrafikmyn-
digheten i Norrbotten, RKM’s styrelse? 
 
Det är Kata Nilsson som sitter i RKM för Piteå kommun och Sven-Gösta Pettersson 
för regionen. Länstrafiken har inget utrop alls. 
 
Beslut: Sven-Gösta Pettersson tar med sig frågan till Regionala kollektivtrafik-
myndigheten i Norrbotten RKM, varför Länstrafiken inte har något utrop innan 
busshållplatser. 
 
______ 
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KTR § 6 
Regionala kollektivtrafikmyndigheten, RKM 
Marie Rönnholm, SBN har fått svar Micael Kemi, gatuchef, Samhällsbyggnad 
 
1. Busskurer i stan och vid Strömbacka, vem ansvarar för skottning och sandning? 
Svårt att ta sig fram med rullstol och rullator. 
 
Svar: Gatuavdelningen är väghållare vi kommer se över ställena och eventuella ruti-
ner om det behövs. 
 
2. RKM - hur går det med detta, är utredningen igång och vem håller i så fall i den? 
 
Svar: Utredningen med att se över färdtjänstavtalet har just påbörjats av avdelningen 
Hållbar Tillväxt. Kontaktperson är Lena Sturk. 
 
3. Dåligt sandat vid Piteå hälsocentral, vem ansvarar för detta? 
 
Svar: Gatuavdelningen är väghållare och ansvarig för trottoar och gatan utanför  
hälsocentralen. 
 
Ylva Sundkvist, FRP uppmanar samhällsbyggnad att informera kommuninvånarna 
att man inte har rätt att lägga upp snön utanför tomten. 
 
______ 
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KTR § 7 
Diskrimineringslagen 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande hälsar Helena Stenberg, verksamhetsutvecklare, 
Rättighetscentrum välkommen. 
 
Helena berättar att Rättighetscentrum jobbar med antidiskriminering, vilka rättigheter 
och skyldighet vi har, se bilaga 1. Hjälpen är gratis. 
 
Malte Larsson, FUB säger att det kan bli problem om en person inte kan språket som 
ska ge brukaren hjälp. Personen kan bli rädd när de inte förstår varandra. 
 
Sven-Gösta Pettersson säger att kommunen utbildar i svenska språket, 2 timmar i 
veckan. Appen heter Lingio som innehåller vårdsvenska. Ska vara en hjälp att säkra 
personalförsörjningen, ingen snabb lösning. I Piteå var det 46 personer som sökte 
utbildningen, 3 var för bra, men det är 25-30 personer som går den. 
 
______ 
 
Karin Sundbaum berättar att det väldigt viktigt att personer som möter personer med 
synnedsättning presenterar sig när de kommer och säger när de går.   
 
Sven-Gösta Pettersson tycker att det är en mycket bra synpunkt.  
 
Beslut: Lena Enqvist, omsorgschef tar med sig frågan till ledningsgruppen om hur 
viktigt att personer som möter personer med synnedsättning presenterar sig när de 
kommer och säger när de går.   
 
 ______ 
 
Helena Stenberg säger att om man vill kontakta Rättighetscentrum, så går det bra via 
hemsidan. Här kommer länken: Allmänt kontaktformulär – Rättighetscentrum Norr-
botten (rattighetscentrum.se) 
 
______ 
 
 
 
 
 
 
 

https://rattighetscentrum.se/norrbotten/kontakta-oss/allman-kontakt/
https://rattighetscentrum.se/norrbotten/kontakta-oss/allman-kontakt/
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KTR § 8 
Piteå MR-kommun 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande hälsar Anette Christoffersson, utvecklingsstrateg, 
Hållbar tillväxt välkommen. 
 
Piteå kommun utropade sig som MR-kommun 2020. Som MR-kommun jobbar man 
gemensamt för mänskliga rättigheter och mångfald. Tillsammans bygger vi Ett Piteå 
för alla! 
 
Anette Christoffersson informerade om mänskliga rättigheter, se bilaga 2. 
 
______ 
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KTR § 9 
Frågor från Piteå Funktionsrätt Centrum 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande hälsar Emma Berglund, projektledare, Stärka 
civilförsvaret och Linda Bergmark, säkerhetssamordnare välkommen. 
 
Linda Bergmark säger att i Piteå kommun har 35 skyddsrum som är i bra skick, två 
är i mindre bra skick. Skyddsrumskarta finns på Myndigheten för samhällsskydd och 
beredskap, MSB. I de hus som har skyddsrum så ska det finnas en skylt på utsidan 
som säger var skyddsrummet finns. 
 
• Vad har Piteå kommun för beredskap om det blir ett strömavbrott 2 dygn? 

 

SÄBO har reservkraft som testats 1 gång/månad. Inte på gruppbostäder, där finns 
evakueringsplaner.  

Ha beredskap hemma. Vatten i frysen, mat, stearinljus, ved. Förvaltningar ska 
jobba med kontinuitetsplaner. Finns det back up för trygghetslarm? Har en cen-
tral krisledning. 

Emma berättar att när larmen har legat nere i Piteå kunde man den gången kom-
municera via Teams eller åka ut till vårdtagaren. 

Linda utgår från grundberedskap. 

• Hur fungerar det med maten till boenden om det blir ett längre strömavbrott? 
 
Emma säger att det finns mat som kan ätas kall, ha mycket mat i skafferiet.  
Produktionskök med reservkraft. 

• Var kan man värma sig när det är -40 ute (samlingsställe)? 
 
Det finns trygghetspunkter där man kan samlas. 

• Har ni haft kontakt med Älvsbyns kommun hur det var där med exempelvis mat 
till boenden? 

Linda säger att det ska komma en rapport från Älvsbyn. 
Emma säger att de tar lärdom av Älvsbyn. 
 
Varför är det så dåligt skottat vid entréerna till boenden och offentliga lokaler, knö-
ligt och halkigt? 
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KTR § 9, forts 
Frågor från Piteå Funktionsrätt Centrum 
Kerstin Albertsson Bränn, avd chef vid Fastighets- och serviceavdelningen har svarat 
på frågan via mejl. 
 
Personal vid fastighets drift arbetar vardagar kl 7-16 och vid snöfall hjälps all perso-
nal oavsett yrkestitel åt att snöröja entréer vid våra cirka 190 objekt. Många av dessa 
fastigheter har flera entréer och handikappramper. Snö som faller kväll/  
helg hanteras närmsta närliggande vardag vilket innebär att snöar det en lördag så 
ligger det kvar till måndag förmiddag med konsekvens att det ofta trampas fast och 
skapar iskakor och blir knöligt på det sätt såsom beskrivs.  
 
Snöröjning/halkbekämpning utförs utifrån en prioriteringsordning där till exempel 
våra tillagningskök får sina leveranser behöver få snöröjt för att kunna tillhandahålla 
mat i tid under dagen till våra äldre och skolbarn, vi försöker sedan skotta vid våra 
särskilda boenden men även tänka och prioritera våra förskolor där barnen lämnas 
tidigt och efter det våra skolor, sedan våra bibliotek och andra verksamheter.  
 
Vid verksamheters olika entréer ska det finnas utställt både en snöskyffel samt en 
sopborste för att besökanden eller personal vid verksamheten ska kunna fösa undan 
lite snö vid dörren under tex kväll och helg… (föses snö ut från entrén vid den kom-
munala verksamheten så kan den på många ställen tas om hand maskinellt av traktor-
föraren som snöröjer området). 
 
Upplever man det dåligt snöröjt vid något särskilt objekt så är man som 
kund/samhällsmedborgare välkommen att lägga en felanmälan via pitea.se 
till fastighetskontoret. 
 

Fråga från Funktionsrätt Piteå 

• Finns det någon hiss till garderoben som är flyttad en trappa ner på ”nya” 
Christinaskolan? 
 
Det finns ingen hiss till nedre plan, men det finns en liten garderob på entréplan som är 
till för de som är funktionsnedsatta och inte kan gå i trappor. 
 
I Lydiasalen finns det hörselslingor. 
 
______ 
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KTR § 10 
Förenings- och förvaltningsstunden 
Samhällsbyggnadsnämnden  
Marie Rönnholm berättar om att kyrkparkeringen får behålla 2 timmars 
avgiftsfri parkering därefter avgiftsbelagt. Revidera taxorna. Höjs från 13 kr -15 
kr, lågt i jämförelse med andra kommuner. 
 
Förändringar på Samhällsbyggnad, Rebecka Granström, enhetschef och Johan 
Wirtala, avd chef slutar. 
Avveckling av HVB-hem.  
 
Trädäcket – ser över möjligheten till en handikapparkering nedanför. 
 
Marie Rönnholm blir vice ordförande i nämnden. 
 
Mikael Borgh, gatuavdelningen, samhällsbyggnadsnämnden berättar att de ser 
över belysningar i gångtunnlar och på gång- och cykelvägar. 
 
 
Barn- och utbildningsnämnden  
Hans Öhlund berättar att Dans- och musikskolan ska till Kultur- och fritidsnämnden 
och ska då heta Kulturskolan. Hans har vikarierat för Majvor Sjölund det senaste året 
som ordförande. Nu tar Anton Li Nilsson över rollen som ordförande. 
 
Det är fler barn i förskolan, roligt, men det kommer att gå 10 miljoner back. Hela 
skolans budget är på dryga miljarden. Problem med arbetsmiljöer. Sjunkande resultat 
för eleverna speciellt för flickor. 
 
Ylva Sundkvist, FRP säger att Piteå kommun ger undersköterskor på våra boenden 
bra utbildning och att de blir sedda. 
 
Socialnämnden 
Sven-Gösta Pettersson berättar att nämnden har skickat ett pressmeddelande om svar 
på namninsamlingen, men att de väntar på Kammarrättens dom. Monica Isaksson 
som startade namninsamlingen för en dövblind kvinna ska få ett skriftligt svar först.  
 
Nämnden har beslutat om handlingsplan - Våld i nära relationer.  
 
Börja bygga en ny gruppbostad på Videvägen. Byggplanen håller för Skogsgården. 
Inflyttning januari 2025.  
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KTR § 10, forts 
Förenings- och förvaltningsstunden 
Vuxenutbildningen och socialtjänsten har valt att satsa på ett vårdlab tillsammans, 
med syfte att kunna erbjuda autentisk undervisning i olika vårdmiljöer. Eleverna får 
praktiska färdigheter och får möta verklighetstrogna situationer bland annat genom 
en simulatordocka.  
 
Den 22 mars, ha en uppföljning hur ser det ut för unga. Samarbetar med barn- och 
utbildningsnämnden. 
 
Kommunstyrelsen 
Louise Mörk berättar att det går bra att lämna synpunkter inför Vision 2050 från den 
16 februari till 15 april. 
 
Fastighets- och servicenämnden 
Karin Sundbaum, Anhörigföreningen i Piteå undrar om det är gjort någon invente-
ring hur lätt det är att ta sig in vid olika entréer, till exempel Studio Acusticum? 
 
Sven-Gösta Pettersson svarar att det är Piteå Näringsfastigheter, PNF som har  
ansvaret för det. 
 
Kultur- och fritidsnämnden 
Ingen närvarande. 
 
______ 
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KTR § 11 
Övriga frågor 
Inga övriga frågor. 
 
______ 
 
 
KTR § 12 
Nästa möte 
Kommunala tillgänglighetsrådets arbetsutskott blir fredag den 19 april 2024, 
klockan 13:00 i Lena Enqvists arbetsrum, våning 3, Flygel D, Stadshuset. 
Gå in vid huvudentrén så hämtar jag er där. Det går också bra att delta via Teams.  
OBS! Ingen kallelse skickas ut för arbetsutskottet. 
 
Kommunala tillgänglighetsrådet blir fredag den 17 maj 2024, klockan 08:30 i 
Stor-Räbben före detta AU-rummet, våning 2, Flygel A. Ingång stora huvudentrén 
vid Stadshuset. 
 
______ 

 
KTR § 13 
Avslutning 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande avslutar dagens möte.  
 
______  
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